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Persoonlijk
Om met de deur in huis te vallen, ik ben jager (sinds 2008) en jaag al 10 jaar in een jachtveld in de 
provincie Utrecht. Dat wil zeggen, ik kom zeer regelmatig IN mijn veld en weet daardoor wat daar 
wel en niet zit. Ik sta niet slechts als toeschouwer aan de kant een keer door een verrekijker te turen. 
Dit veld betreft veenweide gebied met een stabiele hazenstand. Wij jagen hier met z’n 3en op ca 
130ha en de stand laat het toe dat wij ieder jaar alle 3 een haas schieten voor de Kerstmaaltijd. 
Uiteraard laten wij bij de jacht het overgrote deel van de hazen (minimaal 80%) lopen om ook de 
komende jaren weer een haas voor kerst te kunnen ‘oogsten’. In de jacht is het al wettelijk geregeld 
dat alleen bij een redelijke wildstand mag worden ‘geoogst’. Waarom dan nu zo’n noodgreep? Iedere 
jager die ik ken is zuinig op zijn hazenstand (liever te weinig schieten dan teveel) We zijn het hele jaar 
door in ons veld en juist ook buiten het jachtseizoen genieten wij van het wild (hazen) in ons veld!!

Er dreigt nu een besluit te worden genomen om de jacht op een bepaalde soort voor een gehele 
provincie te sluiten. De provincie Utrecht is echter zéér divers qua biotopen (zoals eigenlijk iedere 
provincie) Van hoger gelegen zandgronden met bos tot aan lager gelegen veenweide-gebied. Dit kun 
je voor een hazenstand niet over een kam scheren.

Kritische kanttekening telmethodiek
Ik ben nog steeds met stomheid geslagen dat aan de basis voor deze hele discussie, de telgegevens 
van de ‘overdag-SOVON-vogeltellingen’ met als bijvangst Haas ten grondslag liggen. Uitgevoerd door 
amateur-vogelaars. (amateurs zonder erkende landelijke opleiding welke voor jagers verplicht is.)
Het Haas is echter een NACHTdier en overdag nauwelijks waarneembaar(…) Leest u graag even mee 
wat de Zoogdiervereniging hier zelf over zegt:
“Hazen zijn overwegend in de vooravond en 's nachts actief, in de zomer ook wel in de 
schemering en overdag. Overdag rust de haas doorgaans uit in zijn leger. Hazen 
bewonen geen holen zoals konijnen doen. Ze maken legers (ondiepe uithollingen) in 
bosranden, windkeringen, ruigtezomen en onder heggen. Ook in hoog gras of tussen de 
kluiten van een geploegde akker vind je hazenlegers. Deze legers zijn 10 tot maximaal 
20 cm diep en 25 cm lang. Hazen liggen met hun achterlijf in het diepste deel.” (Bron: 
https://www.zoogdiervereniging.nl/zoogdiersoorten/haas)

 
Mijn vraag: zal je overdag makkelijk hazen zien, terwijl je daar (als amateur-vogelaar) bent 
om vogels te tellen? 
Antwoord: NEE, hazen liggen in hun legers, die 10 tot 20 cm diep zijn, te rusten en verscholen voor 
predatoren. NB. deze legers maken ze ook nog eens in bosranden, windkeringen, ruigtezomen en 
onder heggen aldus de Zoogdierenvereniging. (Bron: 
https://www.zoogdiervereniging.nl/zoogdiersoorten/haas)

Ik zie nu partijen (anti-jacht) die het Haas als dag-actief willen bestempelen om hiermee de ‘overdag-
SOVON-vogeltellingen-met-als-bijvangst-Haas” als representatief te kunnen bestempelen.

Het Haas is echter een NACHTdier, waardoor deze onmogelijk als ‘bijvangst’ bij dag-tellingen kan 
worden meegenomen. Uit de volgende wettenschappelijke onderzoeken blijkt dat het haas een 
NACHTdier is:

https://www.zoogdiervereniging.nl/zoogdiersoorten/haas
https://www.zoogdiervereniging.nl/zoogdiersoorten/haas


“ It is generally accepted that hares are predominantly active with greater ranges at night and 
inactive with smaller ranges during the day (Holley and Greenwood, 1984; Homolka, 1987; Pépin and 
Cargnelutti, 1994; Holley, 2001; Smith et al., 2004 ).”

“European hares are mainly solitary animals except during mating season. They are crepuscular and 
nocturnal, mostly foraging at night (between 7 p.m. and 7 a.m.). European hares remain active all 
year round. During the day they crouch in a depression called a 'form', partially concealed with their 
back showing (Bansfield, 1974). European hares posess an excellent sense of sight, smell, and 
hearing. Upon detection of a predator, European hares will run to escape, and can dodge and change 
direction quickly if needed. They are very fast and have been clocked at up to 35 mph (about 60 kph) 
running in a straight line. They will also dive into streams if needed as they are decent swimmers 
(William and Whitaker; Bansfield, 1974). (Bansfield, 1974; Hamilton and Whitaker, 1943)”

Neem voor een nachtdier als het Haas dan op zijn minst ook nacht-tellingen mee om discussies over 
de werkelijke stand zo snel mogelijk de kop in te drukken. Veel jagers hebben hier, van hun eigen 
geld, dure nachtzichtapparatuur voor aangeschaft en zijn altijd bereid hier aan mee te werken.

Vraag/advies
Het is reeds bij wet geregeld dat een jager in zijn veld voor een redelijke wildstand dient te zorgen.
Waarom dan toch in willen grijpen op iets wat al verankerd is in de wet en waar nooit van is gebleken 
dat dit niet werkt? De gereguleerde jacht (dus geen stroperij) is nooit oorzaak van achteruitgang van 
een dierensoort. Talloze onderzoeken bevestigen dit.  Jagers spannen zich juist vrijwillig in om 
bejaagbare diersoorten te behouden!

Mijn advies: stop met deze tijd en geld verslindende bureaucratie en laat het besluit om een Haas 
wel of niet te kunnen ‘oogsten’ bij de vele duizenden goed opgeleide vrijwilligers mét specifieke 
kennis van hun veld. Deze mensen investeren onnoemelijk veel tijd om de stand inzichtelijk te 
houden, het biotoop waar mogelijk te verbeteren, predatoren als de kraai en vos te beheren, bij 
strenge vorst eens wat wortelen of suikerbieten bij te voeren, overleg met de boer over het maai-
beleid etc. etc. Opdat ze in het najaar dan ook een Haas kunnen schieten. En zo is de cirkel weer 
rond.

Hartelijk dank voor uw aandacht en de moeite om naar het geluid vanuit het veld te luisteren.

Vriendelijke groet,
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